

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
 Paix - Travail - Patrie

 REGION DE L'EST

 DEPARTEMENT DU LOM ET DJEREM

 COMMUNE DE BELABO

 SECRETARIAT GENERAL

 SERVICE TECHNIQUE



COMMUNE DE BELABO

REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace - Work - Fatherland

 EAST REGION

 LOM AND DJEREM DIVISION

 BELABO COUNCIL

 SECRETARY GENERAL

 TECHNICAL SERVICE

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

N°~~009~~ /AONO-PU/RES/DLD/C-BBO/CIPM/2022 DU ~~04/07~~ POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX DE CANTONNAGE SUR CERTAINS TRONCONS DE ROUTE DU RESEAU ROUTIER NATIONAL BITUME, DANS LA COMMUNE DE BELABO, PROGRAMME ANNUEL 2022

FINANCEMENT : BUDGET MINTP, LIGNE FONDS ROUTIER - EXERCICES 2022.

Le Maire de la commune de Bélabo, Maître d'Ouvrage, lance pour le compte de la République du Cameroun, un Appel d'Offres National Ouvert pour la réalisation de l'opération sus-indiquée.

1. Objet de l'Appel d'Offres :

L'Appel d'Offres porte sur l'exécution des travaux de cantonnage sur certains tronçons de route du réseau routier national bitumé dans la Commune de Bélabo.

2. Allotissement :

Les travaux sont repartis en un lot suivant l'itinéraire ci - après :

Tronçons	Commune traversée	Code de la Route	Longueur (Km)	Budget Provisionnel TTC	Délai (mois)
Bouam -GBélabo (Pk 39,000 -Pk 78,000) (39,000 km)	Bélabo	RN N°18	39,000	30 000 000	Six (06) mois 2 passés pour la tâche 1
		TOTAL	39,000	30 000 000	06

3. Consistance des travaux :

Ces travaux comprennent les opérations suivantes (lister les tâches en fonction de chaque Commune) :

- Tache 1: Désherbage ou débroussaillement des abords de la route;
- Tache 2: Élagage d'arbres et/ou d'arbustes;
- Tache 3: Abattage éventuel d'arbres et/ou d'arbustes;
- Tache 4: Décapage et nettoyage des accotements;
- Tache 5 : Curage des ouvrages hydrauliques existants ;
- Tache 6 : Curage des fossés et exutoires;
- Tache 7 : Dégagement en amont et aval des ouvrages d'art et sur les sections du lit du cours d'eau;
- Tache 8 : Colmatage, calfeutrement et ragréage des parties d'ouvrages ;
- Tache 9 : Restauration des gardes corps;
- Tache 10 : Restauration des glissières de sécurité;
- Tache 11 : Restauration des panneaux de signalisation et de sécurisation.

4. Participation et origine :

La participation est ouverte à égalité de conditions à toutes les petites et moyennes entreprises de droit camerounais.

5. Financement :

Les travaux objet du présent Appel d'Offres sont financés par le Budget du Ministère des Travaux Publics, à travers la ligne Fonds Routier exercices 2022 et suivants. Le coût prévisionnel de l'ensemble des travaux prévus dans le présent Appel d'Offres National Ouvert est de : **trente millions (30 000 000) FCFA Toutes Taxes Comprises.**

6. Délai d'exécution :

Le délai global d'exécution des travaux est de six (06) mois calendaires. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux.

7. Administration au nom de laquelle sera conclu le marché :

A l'issue de l'examen des offres des soumissionnaires et du choix des attributaires par le Maître d'Ouvrage, le marché sera conclu entre celui-ci et le Maître d'Ouvrage qui est le Maire de la Commune de Bélabo .

8. Cautionnement provisoire (garantie de soumission) :

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission) d'un montant de **Six Cent mille (600 000) FCFA**, établi selon le modèle indiqué dans le Dossier d'Appel d'Offres, par un établissement bancaire de premier rang, agréé par le Ministre en charge des Finances et d'un montant égal à :

N° du lot	Montant de la caution en FCFA
	600 000 FCFA

Sous peine de rejet, le cautionnement provisoire devra impérativement être produit en original datant de moins de trois (03) mois.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard 30 jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est adjudicataire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté et retiré à la Commune de BELABO dès publication du présent Avis, sur présentation d'une quittance attestant, le versement de la somme non remboursable de quarante mille (40 000) francs CFA, payable à la Recette Municipale de BELABO

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu dans les services du Maître d'Ouvrage, notamment à la Mairie de Belabo, sur présentation d'une quittance de versement au Trésor Public d'une somme non remboursable au titre des frais d'achat du dossier de **quarante mille (40 000) Francs CFA.**

Cette quittance devra identifier l'acquéreur comme représentant le prestataire désireux de participer à la consultation.

11. Présentation des offres :

Les documents constituant l'offre seront répartis en trois volumes ci-après, placés sous simple enveloppe dont :

L'enveloppe A contenant les Pièces administratives (volume 1) ;

L'enveloppe B contenant l'Offre technique (Volume 2) ;

L'enveloppe C contenant l'Offre financière (Volume 3).

Toutes les pièces constitutives des offres (Enveloppes A, B et C), seront placées dans une grande enveloppe extérieure scellée portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause.

Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de couleur identique autre que la blanche.

12. Remise des offres :

Chaque offre, rédigée en anglais ou en français, en **sept (07) exemplaires**, dont **un (01) original et six (06) copies** marqués comme tel, devra parvenir dans les services du Maître d'Ouvrage, notamment à la Mairie de Bélabo, au plus tard le **19 AOUT 2022** à **14** heures, heure locale et devra porter la mention :

« APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

N°~~009~~ /AONO-PU/RES/DLD/C-BBO/CIPM/2022 DU _____ POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX DE CANTONNAGE SUR CERTAINS TRONCONS DE ROUTES DU RESEAU ROUTIER NATIONAL BITUME, DANS LA COMMUNE DE BELABO,

PROGRAMME ANNUEL 2022.

FINANCEMENT : BUDGET MINTP, LIGNE FONDS ROUTIER - EXERCICES 2022 ET SUIVANTS.
A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement ».

13. Recevabilité des offres :

Les offres parvenues après la date et l'heure de dépôt des offres ou celles ne respectant pas le mode de séparation de l'offre financière des offres administratives et techniques seront irrecevables.

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Ces pièces administratives ont une durée de validité de trois (03) mois, cette date limite de validité des pièces administratives doit être postérieure à la date de lancement de l'Appel d'Offres.

14. Ouverture des plis :

L'ouverture des offres aura lieu le **19 AOUT 2022** dès **12** heures précises, dans la salle des Actes de la Commune de Bélabo par la Commission Interne de passation des marchés auprès de la Commune de Bélabo.

L'ouverture des plis se fera en un temps et en trois étapes :

- 1^{er} étape: Ouverture de l'enveloppe A contenant les pièces administratives (volume 1),
- 2^{eme} étape: Ouverture de l'enveloppe B contenant les offres techniques (volume 2)
- 3^{ème} étape: Ouverture de l'enveloppe C contenant les offres financières (volume 3).

Tous les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne dûment mandatée (même en cas de groupement) de leur choix ayant une parfaite connaissance du dossier.

15. Principaux critères d'évaluation des offres :

15-1- : Critères éliminatoires :

- a) Absence de la caution de soumission ;
- b) Absence après un délai de 48 heures après le dépôt des offres, d'au moins une des pièces du dossier administratif à l'exception de la caution de soumission;

- c) Non-conformité après un délai de 48 heures après le dépôt des offres, d'au moins une des pièces du dossier administratif;
- d) Fausse déclaration, pièce falsifiée ou non authentique;
- e) Offre Technique incomplète pour absence de:
 - L'attestation de visite des lieux et du rapport de visite de lieux signés par le Maître d'ouvrage ou son représentant et le soumissionnaire;
 - Non existence dans l'offre technique de la rubrique « organisation, méthodologie et planning » ;
- f) Omission d'un prix unitaire quantifié dans le BPU et le DQE;
- g) Offre Financière incomplète pour absence de l'une des pièces suivantes:
 - Une soumission ;
 - Le bordereau des prix unitaires (BPU) suivant le modèle avec indication des prix hors TVA en chiffres et en lettres, rempli de manière lisible ;
 - Le détail quantitatif et estimatif (DQE);
 - Le sous-détail des prix unitaires ;
- h) N'avoir pas obtenu au moins un total de 07 critères sur l'ensemble des 10 à l'issue de la notation des critères techniques essentiels.

15-2 : Critères essentiels :

Les offres techniques seront notées en fonction des dix (10) critères essentiels ci-après :

- a. Personnel d'encadrement de l'Entreprise sur **trois (03)** critères ;
- b. Le Matériel de chantier à mobiliser sur **cinq (05)** critères ;
- c. Références de l'Entreprise sur **deux (02)** critères.

16. Durée de validité des offres :

Les soumissionnaires seront engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour le dépôt des offres

17. Attribution du marché :

Le marché sera attribué au soumissionnaire présentant l'offre évaluée la moins disante et remplies les critères administratifs, techniques et financiers requis.

18. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Commune de BELABO, Tél : 694 88 75 98/ 691 799 787.

Bélabo, le 23 JUIL 2022

**Le Maire de la Commune de Bélabo
(Maître d'Ouvrage)**



Alphonse Alphonse Luc Emmanuel
Le Maire

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
 Paix - Travail - Patrie

 REGION DE L'EST

 DEPARTEMENT DU LOM ET DJEREM

 COMMUNE DE BELABO

 SECRETARIAT GENERAL

 SERVICE TECHNIQUE



REPUBLIC OF CAMEROON
 Peace - Work - Fatherland

 EAST REGION

 LOM AND DJEREM DIVISION

 BELABO COUNCIL

 SECRETARY GENERAL

 TECHNICAL SERVICE

NATIONAL CALL FOR TENDERS OPEN IN EMERGENCY PROCEDURE
N° ~~009~~/AONO-PU/RES/DLD/C-BBO/CIPM/2022 OF _____ FOR THE
EXECUTION OF CANTONAGE WORKS ON CERTAIN ROAD SECTIONS OF THE
NATIONAL ASPHALT ROAD NETWORK, IN THE MUNICIPALITY OF BELABO,
2022 ANNUAL PROGRAM

FUNDING: MINTP BUDGET, ROAD FUND LINE - FISCAL YEARS 2022

The Mayor of the commune of Bélabo, Project Owner, launches on behalf of the Republic of Cameroon, an Open National Call for Tenders for the realization of the above-mentioned operation.

1. Purpose of the Call for Tenders:

The Call for Tenders relates to the execution of cantonnage works on certain road sections of the paved national road network in the Commune of Bélabo.

2. Allotment:

The work is divided into a batch following the itinerary below:

Sections	Municipality crossed highway	Code	Length (Km)	Budget Provisional including VAT	Deadline (months)
Bouam –Bélabo (Pk 39,000 –Pk 78,000) (39,000 km)	Bélabo	RN N°18	39,000	30 000 000	Six (06) months 2 passes for task 1
TOTAL			39,000	30 000 000	06

3. Consistency of work:

These works include the following operations

- **Task 1:** Weeding or clearing of the edges of the road;
- **Task 2:** Pruning of trees and/or shrubs;
- **Task 3:** Possible felling of trees and/or shrubs;
- **Task 4:** Stripping and cleaning of shoulders;
- **Task 5:** Cleaning of existing hydraulic structures;
- **Task 6:** Cleaning of ditches and outlets;

- **Task 7:** Clearance upstream and downstream of structures and on sections of the bed of the watercourse;
- **Task 8:** Sealing, caulking and leveling of parts of structures;
- **Task 9:** Restoration of railings;
- **Task 10:** Restoration of guardrails;
- **Task 11:** Restoration of signaling and security signs.

4. Participation and origin:

Participation is open on equal terms to all small and medium-sized enterprises under Cameroonian law.

5. Funding:

The works covered by this Call for Tenders are financed by the Budget of the Ministry of Public Works, through the Road Fund line for fiscal years 2022 and following. The estimated cost of all the works provided for in this National Open Invitation to Tender is: thirty million (30,000,000) FCFA all taxes included.

6. Completion time:

The overall deadline for the execution of the works is six (06) calendar months. This period runs from the date of notification of the service order to start the work.

7. Administration in whose name the contract will be concluded:

At the end of the examination of the bids of the tenderers and the choice of the successful bidders by the Contracting Authority, the contract will be concluded between the latter and the Contracting Authority who is the Mayor of the Commune of Bélabo .

8. Provisional bond (tender guarantee):

Bids must be accompanied by a provisional bond (bank bid guarantee) in the amount of Six Hundred Thousand (600,000) FCFA, drawn up according to the model indicated in the Call for Tenders file, by a banking institution of first rank, approved by the Minister in charge of Finance and of an amount equal to:

Batch	number Amount of the deposit in FCFA
	600 000 FCFA

Under penalty of rejection, the provisional guarantee must imperatively be produced in the original dating from less than three (03) months.

The provisional guarantee will be released automatically no later than 30 days after the expiry of the validity of the offers for the tenderers who have not been selected. In the event that the tenderer is the successful tenderer, the provisional guarantee will be released after constitution of the definitive guarantee.

9. Consultation of the Call for Tenders File:

The Call for Tenders File may be consulted and withdrawn from the Municipality of BELABO upon publication of this Notice, upon presentation of a receipt attesting to the payment of the non-refundable sum of forty thousand (40,000) CFA francs, payable at the Municipal Recipe of BELABO

10. Acquisition of the Tender File:

The Call for Tenders file can be obtained from the services of the Project Owner, in particular at the Town Hall of Belabo, on presentation of a receipt for payment to the Public Treasury of a non-refundable sum for the costs of purchase of the file for forty thousand (40,000) CFA Francs.

This receipt must identify the purchaser as representing the service provider wishing to participate in the consultation.

11. Presentation of tenders:

The documents constituting the offer will be divided into three volumes below, placed in a single envelope, including:

Envelope A containing the Administrative Documents (volume 1);

Envelope B containing the Technical Offer (Volume 2);

Envelope C containing the Financial Offer (Volume 3).

All the constituent parts of the tenders (Envelopes A, B and C), will be placed in a large sealed outer envelope bearing only the mention of the Call for Tenders in question.

The different parts of each offer will be numbered in the order of the DAO and separated by spacers of the same color other than white.

12. Submission of tenders:

Each offer, written in English or French, in seven (07) copies, including one (01) original and six (06) copies marked as such, must reach the services of the Client, in particular the Town Hall of Bélabo, located opposite the Sub-Prefecture of Bélabo no later than 19 AOUT 2022 at 9 hours, local time and must bear the mention:

"NATIONAL CALL FOR TENDERS OPEN IN EMERGENCY PROCEDURE

**N° 009 /AONO-PU/RES/DLD/C-BBO/CIPM/2022 OF _____ FOR THE
EXECUTION OF CANTONAGE WORKS ON CERTAIN SECTIONS OF ROADS OF THE
NATIONAL ASPHALT ROAD NETWORK, IN THE MUNICIPALITY OF BELABO,**

ANNUAL PROGRAM 2022.

FUNDING: MINTP BUDGET, ROAD FUND LINE - FISCAL YEARS 2022 AND FOLLOWING.

To be opened only during the counting session".

13. Admissibility of offers:

Tenders received after the date and time of submission of tenders or those not respecting the mode of separation of the financial tender from the administrative and technical tenders will be inadmissible.

Under penalty of rejection, the required administrative documents must imperatively be produced in originals or in copies certified true by the issuing department, in accordance with the stipulations of the Special Rules of the Call for Tenders.

These administrative documents have a period of validity of three (03) months, this deadline for the validity of the administrative documents must be after the launch date of the Call for Tenders.

14. Bid opening:

The opening of tenders will take place on 19 AOUT 2022 (enter the date of submission of tenders) from 12 (time of opening of tenders, one hour after that of submission of tenders) 11 a.m. sharp, in the meeting room of the Internal Commission of Markets of the Municipality of Bélabo (specify the competent committee) sitting at the Town Hall of Bélabo (give a very precise location of the place).

The opening of the folds will be done in one time and in three stages:

- **1st step:** Opening of envelope A containing the administrative documents (volume 1) ;
- **2nd step:** Opening of envelope B containing the technical offers (volume 2) ;
- **3rd step:** Opening of envelope C containing the financial offers (volume 3).

All bidders may attend this opening session or be represented by a single duly authorized person (even in the case of a group) of their choice who has perfect knowledge of the file.

15. Main bid evaluation criteria:

15-1-: Elimination criteria:

- a) Absence of the bid bond;
- b) Absence, after a period of 48 hours after the submission of tenders, of at least one of the documents in the administrative file, with the exception of the bid bond;
- c) Non-compliance after a period of 48 hours after the submission of tenders, of at least one of the documents in the administrative file;
- d) False declaration, falsified or non-authentic document;
- e) Incomplete Technical Offer for lack of:
 - The certificate of site visit and the site visit report;
 - Non-existence in the technical offer of the section "organization, methodology and planning";
- f) Omission of a quantified unit price in the BPU and DQE;

g) Incomplete Financial Offer for the absence of one of the following documents:

- A submission;
- The unit price schedule (BPU) following the model with indication of prices excluding VAT in figures and in words, completed legibly;
- The quantitative and estimated detail (DQE);
- The sub-detail of unit prices;

h) Not having obtained at least a total of 07 criteria out of all 10 at the end of the scoring of the essential technical criteria.

15-2: Essential criteria:

The technical offers will be scored according to the ten (10) essential criteria below:

has.

- a. Company management staff on three (03) criteria;
- b. The site equipment to be mobilized on five (05) criteria;
- c. Company references on two (02) criteria.

16. Period of validity of offers:

Tenderers will be bound by their tenders for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of tenders.

17. Award of contract:

The contract will be awarded to the tenderer submitting the lowest evaluated tender and meeting the required administrative, technical and financial criteria.

18. Additional information :

Additional technical information can be obtained during working hours from the Municipality of BELABO, Tel: 694 88 75 98/ 691 799 787.

Belabo, the 23 JUIL 2022

The Mayor of the Municipality of Belabo

(Contracting Authority)



Apprécié Apprécié Luc Emmanuel
Le Maire